
Referat af skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag d.14. juni 2022 kl. 17.00-20.00. 

Hotel Christiansminde 

 

Mødedeltagere:  

Forældrerepræsentanter: Karen Ethelberg Ejerskov, René Simonsen Slabiak, Kristopher Skøtt Larsen, Mustafa Diken, Heidi Buch, 

Jena Nielsen og Tanja Grube Madsen 

 

Suppleanter:  

 

Gæst: Thomas Flindt Haarh (TF), Pernille Lorentzen (PL) 

 

Medarbejdere: Mette S. Gertz (MS) 

Skoleleder: Jennie Thomsen (JT) 

 

Elevrådsrepræsentanter:  

 

Afbud: John Francis Corrigan (JC), Lærke Nielsine Toftgaard Pedersen og Malou-Naya Skovgaard Vinther Bækhave 

 

Mødeleder/ ordstyrer: Karen Ethelberg Ejerskov 

 

Referent: Jennie Thomsen  

 

Næste møde: 15. august kl. 17-19.30.  

 



 

   

   
Emne   

Formål med punktet   

   

Proces  

Kl. 17.00-18.00 Spisning 

 

 Spisning  

kl. 18.00-18.05 

   

   

Pkt. 1. 

Godkendelse af referat   

Godkende og 

underskrive referatet 

fra mødet i maj 

 

Referatet fra maj. 

Afgående SB-medlemmer kommer forbi skolens kontor inden 

sommerferien og underskriver referatet fra SB-mødet i maj. 

 

kl. 18.05-18.15 Pkt. 2. 

Nyt fra elevrådet 

 

Orientering og 

drøftelse  

Nyt fra elevrådet 

JT informerede kort om sidste elevrådsmøde d. 13. juni. 

 

Læringsmiljøvurdering: 

Vi har ikke fået indsamlet alle spørgeskemaer ift. 

læringsmiljøvurderingen. Disse skal være indsamlet inden 

sommerferien. André Tvedt hjælper elevrådet med dette.  

Efter sommerferien laver Clara og Malthe J. fra nuværende 5. 

årg. samt André og JT læringsmiljøvurderingen færdig.  

 

Evaluering af årets elevrådsmøder. Elevrødderne udtaler: 

- Det har været godt at være med i elevrådet. Jeg har 

prøvet ting, som jeg ikke har prøvet før.  

- Ønske om lidt mindre snak og lidt mere praktisk arbejde.  

- Vi kan godt lidt at komme rundt i klasserne og tale med 

de andre børn på skolen. 

- Vi er ikke kommet i mål med så mange ting som ønsket. 

Ting tager virkelig lang tid.  

 



- Elevrådet er med til at hjælpe resten af skolen. Det er 

derfor at vi sidder i elevrådet.  

- Det er dejligt at vi har haft en stemme og at vi er blevet 

hørt. 

 

Elevrådsforum  

Lærke og Malou-Naya deltager i morgen på elevforumsmøde, 

hvor BBU-politikerne deltager.  

 

BBU ønsker at vide, hvilke succeser og hvilke udfordringer der 

har været i elevrådet på de enkelte skoler.  

Kl. 18.15-18.45 Pkt. 3. 

Status FSFO og SFO 

 

 

Orientering og 

drøftelse 

 

Status FSFO og SFO 

 

Hvornår skal vi holde lukket i sommerferien? Kan vi evt. rykke 

vores ”tvungne” ferielukket fra uge 29-30 til uge 28-29 fra 

sommeren 2023.? 

 

PT. har SFO på Tved Skole ferielukket i uge 29-30. Børn der 

har behov for feriepasning i sommerferie tilbydes feriepasning 

på hhv. Issøeskolen, Tåsingeskolen og på Stokkebækskolen. 

Sidste år var der ca. 10 børn som benyttede feriepasning i uge 

28. 

 

Ønske om at SB drøfter, om vi skal holde lukket uge 28-29-30. 

  

Fordele: 

 



Alle medarbejdere er på arbejde i uge 31, hvor mange børn 
kommer tilbage efter ferie 

Medarbejderne har mulighed for at deltage i den fælles opstart 
og i de teammøder hvor der udarbejdes teamkontrakter og 
aftaler omkring den enkelte klasse og de enkelte elever.  

Imødekomme ønske fra lærere og pædagogisk personale om 
at alle deltager i det grundlæggende arbejde omkring den 
enkelte årgang/klasse. 

 

Ulemper: 

Vi kommer til lægge pres på forældrene ift. hvor de skal holde 

ferie, såfremt de ikke vil benytte feriepasning på anden skole.  

 

Vi kan ikke vælge at holde åben hele ferien. Det er kommunalt 

bestemt, hvilke skoler der tilbyder feriepasning i sommerferien. 

 

 

Vi drøfter punktet på skolebestyrelsesmøde i efteråret. Forslag 

til at kontaktforældrene høres. Ligeledes mulighed for at 

invitere Thurø Skole med til SB-møde, hvor Thurø Skole 

fortæller om deres erfaringer – fordele og ulemper – ved 3 

ugers ferielukning.  

 

 

 



PL giver status over FSFO og SFO.  

 

Opstart en uge inden elevstart med følgende indhold: 

- Fælles kommunalt oplæg på de enkelte skoler                              
- Introdag til Sprogklar ved Nebula, Justin Markussen-brown        

- Deling af vigtig viden om børn, personlig, socialt, relationelt        
- Planlægning i forhold til de 6 lærerplanstemaer 

 
Opstart for børn og forældre 
Deltagelse på forældremøder og overleveringer i børnehuse. 
Særlige DSA møder med info, skolekultur og dialog. 

“Kaffeinvitation af børnehusledere” i september 2022. 
Formulering af tydelige forventninger til Børnehusene. 

Besøg i og af børnehuse – besked blev sendt til alle børnehuse 
i god tid. Medarbejderne fra SFO var vært ved besøgene. 

Fælles legedag drenge / piger. Stor opbakning og positiv 
tilbagemelding fra forældre. Legen var organiseret af skolen og 
alle kommende FSFO-medarbejdere deltog. 

Opstart i to grupper på forskudte tider. Der var mange nervøse 
børn og forældre, det gav os mulighed for at være mere 
nærværende overfor den enkelte. Positive tilbagemeldinger 

Vi har prioriteret af holde løbende samtaler med forældre. 
Vigtigt at have tæt samarbejde med forældrene om børnenes 
opstart. Vi mødte en ledelsesmæssig prioritering pga. af 



sygdom ved medarbejdere. Vi prioriterede kendt personale hos 
børnene. Det gav mere forældrekontakt til afdelingsleder, men 
det vurderes, at det var den bedst mulige prioritering. 

Faste personalemøder er afholdt udenfor åbningstid. Gode 
tilbagemeldinger fra personalet. André Tvedt og PL har deltaget 
i møderne, hvilket fungerer godt med en direkte kommunikation 
om vigtige beskeder. 

I år har der været afholdt skemalagt kompetenceudvikling for 
medarbejderne. Det har være rigtig godt.  

Fleksible aftaler med sprogpædagog har fungeret yderst 
optimalt. 

 

Evaluering af FSFO 

Der er lavet midtvejsevaluering i maj, hvor såvel ris som ros til 
FSFO er blevet skrevet ned. Svendborg Kommune står for slut-
evaluering efter sommerferien. 

 

kl. 18.45-19.10 Pkt. 4.  

Skemaer 

 

Orientering og 

drøftelse 

Gennemsyn af skemaer 

Klassernes skemaer var sendt til gennemsyn hos SB inden SB-

mødet. De enkelte klassers skemaer blev ikke drøftet på SB-

mødet, men fokus var derimod på, om Princip for 

skemalægning er blevet overholdt.  

 

 



TF informerede om hvordan processen ift. skemalægningen er 

foregået.  

 

Skemaerne blev godkendt.  

 

Kl. 19.10-19.20 Pkt. 5. 

Nyt fra personalet 

 

Orientering og 

drøftelse 

Medarbejderne giver en status på aktuelle emner. 

 

Mette 

Vi kan begynde at mærke at sommerferien nærmer sig. Der er 

mange ting som skal afsluttes. Lærerne går på ferie torsdag i 

uge 26.  

Vi skal have ansat en indskolingsleder og en lærer inden 

sommerferien. Det presser lidt. 

 

Spultdagene var rigtig gode. Der skete en masse spændende 

ting. Nogle rigtig gode dage, både på skolen og på 

Landstævnepladsen. 

 

Fredag d.17. juni holder 6. kl. idrætsdag. Det glæder vi alle os 

til. 

 

Der laves overleveringsmøder til de overbygningsskoler, som 

Tved-børnene skal gå på. SB opfordrer til at der laves en 

evaluering af overleveringsarbejdet og af de dage, hvor Tved-

børnene har været på deres nye skole.  

SB ønsker fremadrettet at se på et princip for overgangen 

mellem Tved Skole og Nymarksskolen. 

 

 



Kl. 19.20-19.30 Pkt. 6. 

Nyt fra ledelsen 

 

Orientering og 

drøftelse 

Ledelsen giver en status på aktuelle emner. 

 

Ansættelse af indskolingsleder 

Vi har fået 12 ansøgere i alt til stillingen. Der er indkaldt fire 

personer til samtaler. Der afholdes samtaler d. 21. juni og d. 27. 

juni. Stillingen forventes besat pr. 1/8-22. 

 

Tenna Lauritsen har fået nyt arbejde i Nyborg og stopper på 

skolen pr. 30/7. Der er slået stilling op, som forventes besat pr 

1/8-22. Forældre og elever i de klasser, som Tenna har i år, er 

informeret om dette i særskilt besked. 

 

Tysk/fransk 

Der er 7 elever som har ønsket fransk næste skoleår. Det er et 

meget lille hold. Procedurerne har de sidste to år været 

anderledes, så tysk og fransk-lærerne har ikke været på besøg 

i klasserne. I stedet er forældrene blevet bedt om at tage en 

god dialog med deres barn om valg af andet fremmedsprog.  

Det ikke er alle skolen, som tilbyder fransk i 7. kl. Flere af Tved-

børnene er begyndt at søge til andre skole pga. linjerne, så der 

skal være ekstra opmærksomhed på dette.  

Drøftelse om der i SB skal lave et princip for, hvor mange 

elever der som minimum skal gå på holdet, før det bliver 

oprettet.  

 

 



Kl. 19.30-19.55 Pkt. 7. 

Afsked med den gamle 

bestyrelse og 

velkommen til den nye 

 

Orientering og 

drøftelse 

 

Afsked med den gamle bestyrelse og velkommen til den 

nye bestyrelse 

 

De nye bestyrelsesmedlemmer er inviteret med til denne del af 

mødet. Velkommen til de nye bestyrelsesmedlemmer og 

suppleanter. 

 

Såvel den gamle som den nye skolebestyrelse præsenterede 

sig.  

 

Tak til Karen, Heidi, Mustafa, Jena, Tanja, Kristopher og René 

for deres store arbejde i SB. Tak for gode og konstruktive 

møder og debatter. 

 

Karen informerede kort om skolebestyrelsesarbejdet. Hvilke 

arbejdsopgaver har man i skolebestyrelsen, hvilke punkter vi 

skal drøfte i kommende skolebestyrelse, samt hvad det vil sige 

at føre tilsyn.  

Der kan læses om disse opgaver i ”Skole og Forældres” 

Skolebestyrelsens håndbog, som blev delt ud til alle nye SB-

medlemmer på mødet.  

 

Der inviteres til Kursus for skolebestyrelser d. 2. november kl. 

18-21. Kurset er for alle SB i kommunen.  

 

SB-kontaktpersoner  

Der blev besluttet hvilke årgange de enkelte SB-medlemmer er 

kontaktpersoner for næste skoleår. 

 



 

Marlene: 0. årg. 

Karen: 1. årg. 

René: 2. årg. 

Kristopher: 3. årg. 

Heidi: 4. årg. 

Rasmus: 5. årg. 

Michael: 6. årg. 

 

Opfordring til at Karen laver en video, hvor hun fortæller om 

SB-arbejdet og hvad forældrene kan bruge SB til. På den måde 

vil alle forældre få det samme af vide. Denne video er ment til 

at blive vist på første forældremøde efter sommerferien, hvor 

SB-kontaktpersonerne vil deltage. 

 

Skole uden skæld ud v/ Karen og Tanja 

Karen fortalte kort om de drøftelser vi har haft i SB ift. Skole 

uden skæld.  

- Karen og Tanja har hørt oplæg om Skole uden skæld ud 

til et SB-seminar under ”Skole og Forældre” i foråret 

2021. 

- Skole uden skæld ud holdt efterfølgende oplæg for SB 

- Der er lavet spørgeskemaundersøgelse, som både 

forældre og medarbejdere har svaret på. 

- Tanja og Karen har deltaget på temamøde med 

medarbejderne, hvor der blev drøftet, hvad skæld ud er 

og hvordan det defineres.  



- Skæld ud for hurtigt en negativ klang. Forslag til at vi 

drøfter et anerkendes børnesyn i stedet. Beslutning 

herom tages i den nye SB. 

 

Punkter som skal drøftes i kommende SB 

Det anerkendende børnesyn og hvordan arbejder vi videre med 

det sidste SB´s tema ”Skole uden skældud” 

Ferielukning i SFO 

Skolepatrulje på Tved Skole. 

Princip for elektroniske enheder. 

 

Høringssvar besparelser 

Skal være sendt ind senest d. 7. september. Dialogmøde med 

politikerne d. 22. august. Skal SB-mødet ligge før eller efter 

dialogmødet.  Aftalt af SB-mødet ligger før dialogmødet.  

 

Første skolebestyrelsesmøde d. 15. august 2022 kl. 17-19.30. 

 

kl. 19.55 – 20.00   Pkt. 8.  

Evt.    

   

   Næste SB-møde 

 

Forslag til punkter til næste SB-møde 

- Mangfoldige læringsmiljøer og børnesyn. 

- Ferielukning i SFO. Skal ferieperioden udvides til uge 

28-30.  

 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøder 2021-2022 



23. august kl. 17-19.30 

14. september kl. 17-19.30 

13. oktober kl. 17-19.30 

8. november kl. 17-19.30 

13. december kl. 17-20.00 

11. januar kl. 17-19.30 

8. februar kl. 17-19.30 

10. marts kl. 17-19.30 

20. april kl. 17-19.30 

9. maj kl. 17-19.30 

14. juni kl. 17-20.00 

 

 

Dialogmøde 

23. november kl. 17.30 – 19.30 på Tved Skole 

23. marts kl. 17-19 på Byhaveskolen 

 

 

Samrådsmøde med Børne- og Ungeudvalget 

23. november kl. 19.45 – 20.45. 

Afholdes på Tved Skole 


